

TALSMANDENS GRUPPE  
SPRECHERGRUPPE  
SPOKESMAN'S GROUP  
GROUPE DU PORTE-PAROLE  
GRUPPO DEL PORTAVOCE  
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**INFORMATION  
INFORMATISCHE AUFZEICHNUNG  
INFORMATION MEMO**

**NOTE D'INFORMATION  
NOTA D'INFORMAZIONE  
TER DOCUMENTIE**

Brussels, November 1974

AGRICULTURAL PRICES 1975-1976

The Commission of the European Communities has just decided a group of proposals on Community agricultural prices for the agricultural year 1975-1976 and several related measures, particularly in the field of monetary compensatory amounts and of beef and veal. The Commission will shortly follow up this package with additional proposals on beef and veal and proposals introducing the system of aid to agriculture in less-favoured regions and providing for aid of certain kinds for young farmers.

PRICES (see also Annex)

The highest increase presented by the Commission is for sugar: the prices in this sector will be increased on 1 February 1975 by 8% and a further 8% increase is planned for 1 July 1975. The overall increase for 1975-76 is 16%. For milk too, the Commission proposes a two-stage increase which together will amount to an overall increase of 10%.

This price rise will be achieved by increasing intervention prices on 1 February 1975 by 6% for butter and 7.2% for milk powder. On 1 September, the intervention price will again be raised by 6.5%. This increase will only apply to butter.

For cereals, the Commission has made provision for increases ranging from 9% for common wheat to 12% for rye. The guide price and the intervention price for rice should according to the proposal be increased by 8% and 6% respectively while aid to producers of durum wheat will be increased from 30 to 25 u.a., remaining unchanged in Italian lira.

The Commission proposes that the basic prices for pigmeat should be raised by 11%. For beef and veal, the proposal provides for a 7% increase in the guide price while the intervention price is only increased by 4.5%, so that the latter price will represent 91% of the new guide price. No provision is made for an increase in the standing intervention price which will therefore remain at about 86% of the guide price. Since the gap between the guide price and the intervention price will thus be widened, the Commission proposes as compensation to grant direct aid of 30 u.a. per head of clean male cattle. In the forthcoming weeks the Commission will present additional proposals on beef and veal, particularly in connection with the importation system.

RELATED MEASURES

The Commission considers, as stated in its memorandum on adjustments to the common agricultural policy of October 1973, that the compensatory amounts should be dismantled with a view to making a return to a single agricultural market. Furthermore, the Commission notes that there is a wide gap between the trend of production costs in countries that have revalued their currency and in countries with a devalued currency. Consequently, the increase in common

prices derived from Community averages could be too high in some countries and too low in others. Consequently, the Commission proposes to adjust the relationship between the unit of account and the representative rates of the DM, the Benelux currencies and the French franc. The result of the operation proposed by the Commission would be to reduce the monetary compensatory amounts applied by Germany to agricultural trade from about 12% to about 7%. For the Benelux countries, the Commission's proposals would have the effect of abolishing the compensatory amounts which at present stand at 2.7%. With regard to the Federal Republic and Benelux, the operation would come into effect at the beginning of the marketing year, with the exception of milk and sugar for which the adjustments would be made at the same time as the price increases, namely in two stages. With regard to France, the Commission proposes an adjustment which would have the effect of reducing compensatory amounts by 3.5%. The date has yet to be fixed.

The Commission has also announced proposals providing for special aid for young farmers who have set up in the last five years and have to meet extra costs in launching their enterprises. The proposals which have yet to be formalised by the Commission make provision for decreasing aid over a period of approximately five years for young farmers who have submitted a development plan. This aid will be an addition to the special measures already laid down by the Directives of May 1973 on the modernisation of agriculture.

Lastly, the Commission has announced that in the next few weeks proposals will be submitted covering the effective application of a system of aid for hill farming and farming in other less-favoured regions. The principle of this system has already been adopted by the Council of Ministers in November 1974.

The Commission considers that with regard to the last two points (young farmers and hill farming) the Council of Ministers should adopt a decision before 1 February 1975 at the same time as it adopts a decision on agricultural prices.

1975/76 PRICES

PRODUCTS	Changes in the prices proposed (%)		COMMENTS
	Guide	Intervention	
Durum wheat	8	1	Aid: from 30 to 25 u.a. (unchanged in lira)
Common wheat	10	9	
Barley	10	10	A single guide price for barley and maize (127.50 u.a./metric ton)
Rye	12	12	
Maize	11	11	
Rice	8	6	
Beet sugar	8 + 8		1.2: 8% 1.7: 8% total: 16%
White sugar	8 + 8		idem
Olive oil	15		
Colza, rape seed	11	11	
Soya	12		
Sunflower	12	12	
Dehydrated fodder			Aid: from 6.30 to 8 u.a./metric ton
Cotton seed			Aid: from 87.78 to 96
Flax and hemp			Aid: + 12%
Seeds			Aid: + 10%
Table wine	8		R II: + 10%
Raw tobacco	∅ (3)	∅ (3)	Depending on the type: 1-2%, 8%, 12%
Apples, pears	9		
Other fruit and vegetables	11		Statement to the Council (glasshouse tomatoes and cucumbers)
Milk (2)	6 - 4		1.2: 6%; 1.9: 4%; total: 10%
Beef and veal	7	4.5	Standing intervention: 0
Pigmeat	11		
Silkworms	10		

TALSMANDENS GRUPPE  
SPRECHERGRUPPE  
SPOKESMAN'S GROUP  
GROUPE DU PORTE-PAROLE  
GRUPPO DEL PORTAVOCE  
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**INFORMATION**  
**INFORMATISCHE AUFZEICHNUNG**  
**INFORMATION MEMO**

**NOTE D'INFORMATION**  
**NOTA D'INFORMAZIONE**  
**TER DOCUMENTIE**

Bruxelles, novembre 1974

PRIX AGRICOLES 1975-1976

La Commission des Communautés Européennes vient de décider un ensemble de propositions comprenant les prix agricoles communautaires pour la campagne agricole 1975-76 ainsi que plusieurs mesures connexes notamment dans le domaine des montants compensatoires monétaires et dans le secteur de la viande bovine. La Commission fera suivre très prochainement ce paquet de propositions supplémentaires dans le secteur de la viande bovine ainsi que de propositions visant à introduire le régime d'aides à l'agriculture dans les régions défavorisées et prévoyant certaines aides pour les jeunes agriculteurs.

PRIX (voir également annexe)

L'augmentation la plus élevée présentée par la Commission concerne le sucre: les prix dans ce secteur seraient augmentés, le 1er février 1975, de 8% tandis qu'une augmentation supplémentaire de 8% est prévue pour le 1er juillet 1975. L'augmentation totale pour l'année 1975/76 est donc de 16%. Dans le secteur du lait également, la Commission propose une augmentation en deux étapes qui ensemble se traduiraient par une augmentation des prix de 10%. Ce relèvement des prix sera réalisé par une augmentation des prix d'intervention, le 1er février 1975, de 6% pour le beurre et de 7,2% pour la poudre de lait. Au 1er septembre, le prix d'intervention serait encore une fois accru de 6,5%; cette augmentation ne s'appliquera qu'au beurre.

Pour les céréales, la Commission prévoit des augmentations allant de 9% pour le blé tendre à 12% pour le seigle. Le prix d'orientation et le prix d'intervention pour le riz devraient, selon la proposition, être augmentés de respectivement 8 et 6% tandis que l'aide payée aux producteurs de blé dur passerait de 30 à 25 U.C. étant entendu qu'elle resterait inchangée dans son expression en lires italiennes.

La Commission propose que le prix de base pour la viande porcine soit augmenté de 11%. Pour la viande bovine, la proposition prévoit un relèvement de 7% du prix d'orientation tandis que le prix d'intervention n'est augmenté que de 4,5%, de sorte que ce dernier prix représentera 91% du nouveau prix d'orientation. La proposition ne prévoit aucune hausse du prix d'intervention permanente qui sera, par conséquent, d'environ 86% du prix d'orientation. Comme l'écart entre le prix d'orientation et les prix d'intervention serait ainsi accru, la Commission propose, en tant que compensation, l'octroi d'une aide directe de 30 U.C. par animal mâle ("clean male cattle"). Dans les semaines à venir la Commission présentera des propositions supplémentaires dans le secteur de la viande bovine, notamment en ce qui concerne le régime d'importations.

MESURES CONNEXES

La Commission estime, comme elle l'avait annoncé dans son mémorandum sur l'aménagement de la politique agricole commune du mois d'octobre 1973, qu'une démobilitation des montants compensatoires s'impose en vue de revenir au marché agricole unique. Elle constate de plus qu'il existe un écart considérable entre l'évolution des prix des moyens de production dans les pays ayant réévalué leur monnaie et celle enregistrée dans les pays à monnaie dépréciée. En conséquence, la hausse des prix communs découlant des moyens communautaires pourrait être trop importante dans certains pays alors qu'elle pourrait être insuffisante dans d'autres. Aussi la Commission propose-t-elle de réajuster la relation entre l'unité de compte et les taux représentatifs du DM, des monnaies du Benelux et du Franc français. La conséquence de l'opération proposée par la Commission serait une diminution des montants compensatoires qu'applique la République Fédérale dans les échanges agricoles d'environ 12% à environ 7%. Pour le Bénélux, les propositions de la Commission se traduiraient par une suppression des montants compensatoires qui, actuellement, sont de 2,7%. En ce qui concerne la République Fédérale et le Benelux, l'opération prendrait effet au début des campagnes de commercialisation avec exception pour le lait et le sucre où les adaptations seraient effectuées aux mêmes dates que celles prévues pour les augmentations de prix, donc en deux phases. En ce qui concerne la France, la Commission propose une adaptation ayant pour effet une diminution des montants compensatoires de 3,5%. La date reste à fixer.

La Commission a annoncé également des propositions prévoyant des aides spéciales pour les jeunes agriculteurs qui se sont installés au cours des cinq dernières années et qui, à cause du démarrage de leurs entreprises, doivent faire face à des charges particulières. Les propositions qui doivent encore être formalisées par la Commission prévoient des aides dégressives sur une période d'environ 5 ans pour les jeunes agriculteurs ayant soumis un plan de développement. Ces aides s'ajouteront aux mesures particulières déjà prévues par les directives de mai 1973 pour la modernisation de l'agriculture.

Enfin, la Commission a annoncé qu'elle soumettra, dans les prochaines semaines, des propositions visant à appliquer effectivement un régime d'aides pour les agriculteurs dans les montagnes et dans les régions défavorisées. Le principe de ce régime avait déjà été adopté par le Conseil des Ministres au mois de novembre 1973.

La Commission est d'avis que sur les deux derniers points (jeunes agriculteurs et agriculture de montagne) le Conseil des Ministres devra prendre une décision avant le 1er février 1975 en même temps qu'il prendra une décision sur les prix agricoles.

P R O D U I T S	Variation de prix proposée (%)		OBSERVATIONS
	Orientation	Intervention	
Froment dur	8	1	aide: de 30 à 25 UC (inchangée en lires)
Froment tendre	10	9	
Orge	10	10	un seul prix indicatif pour orge et maïs (127,50 UC/T.)
Seigle	12	12	
Maïs	11	11	
Riz	8	6	
Sucre betteraves	8 + 8		1.2: 8%; 1.7:8%; total: 16%
Sucre blanc	8 + 8		idem
Huile d'olive	15		
Colza, navette	11	11	
Soja	12		
Tournesol	12	12	
Fourrages déshydratés			aide: de 6,30 à 8 UC/T.
Graines de coton			aides de 87,78 à 96 UC/hectare
Lin et chanvre			aide: + 12 %
Semences			aide: + 10 %
Vin de table	8		R II: + 10 %
Tabac brut	∅ (3)	∅ (3)	selon les variétés: 1-2%, 8%, 12%
Pommes, poires	9		
Autres fruits et légumes	11		déclaration au Conseil (tomates et concombres sous serre)
Lait	6 - 4		1.2: 6%; 1.9: 4%; total: 10%
Viande bovine	7	4,5	intervention permanente: 0
Viande porcine	11		
Vers à soie	10		